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Cîtu: Ramân la opinia ca estimarea Comisiei Europene este prea pesimista, daca ne

uitam la ce se întâmpla în România astazi

Estimarea Comisiei Europene, de scadere economica a României cu  6% în 2020, este prea pesimista, daca

ne uitam la ce se întâmpla în  România astazi, a declarat, miercuri, ministrul Finantelor Publice,  Florin

Cîtu, într-o conferinta de specialitate, adaugând ca se asteapta  la o îmbunatatire a estimarii.

"Comisia a pastrat pentru România aceeasi prognoza din primavara. Da,  este -6%, dar este aceeasi cifra, nu a

înrautatit-o. Daca ne uitam la ce  s-a întâmplat în restul Europei, vedem ca în mai toate tarile aceste  cifre au fost

înrautatite. Şi cifrele arata diferit de estimarea din  primavara cu aproape un punct procentual sau poate chiar mai

mult. Deja  vorbim acum de o înrautatire cam în toata Europa, în afara de câteva  tari. În acelasi timp, daca ma uit

la vecinii nostri, România are o  estimare de -6, dar Ungaria de -7% si asa mai departe. Trebuie sa ne  uitam la

aceasta estimare în contextul în care traim în Uniunea  Europeana. Ramân la opinia ca este o estimare prea

pesimista, daca ne  uitam la ce se întâmpla în România astazi. Şi ieri am avut, pe lânga  confirmarea de la INS a

cresterii economice în primul trimestru cu 2,7%,  am avut o revizuire în sus, si asta a fost foarte important, a 

contributiei investitiilor la cresterea economica din primul trimestru,  de la 0,9 la 2 puncte procentuale", a spus

Florin Cîtu, la  videoconferinta Profit Financial Forum "Finantam repornirea economiei".

Potrivit acestuia, se observa o dinamica interesanta, respectiv o  reducere a stocurilor, ceea ce releva faptul ca

economia nu a crescut pe  baza de stocuri, ci prin investitii, iar stocurile care erau deja  facute au fost folosite.

"Pentru mine, ma astept la o îmbunatatire a estimarii Comisiei pentru  anul acesta, dar nu aceasta este de fapt

foarte important, cât o sa fie.  Ştim foarte bine ca anul acesta nu o sa mai avem o crestere economica  de 4,1%, pe

care am estimat-o. De aici pornim. Acum, ce facem noi si ce  am încercat sa facem - si eu zic ca am reusit - a fost

sa eliminam acele  scenarii negative sau impactul negativ asupra economiei sa-l atenuam.  Ştiti foarte bine, la

început si eu eram pesimist când am vazut ce se  întâmpla, ca trebuie sa îti închizi toata economia o luna - doua si 

estimarile pe care le aveam si eu în cap erau dure, mergeam pe scenarii  foarte dure. Dar economia a reactionat

foarte bine la masurile pe care  le-am luat", a explicat ministrul Finantelor.

El a admis ca programul IMM Invest nu a pornit foarte bine si a fost un  volum foarte mare pentru sistemul

financiar-bancar dintr-odata, ceea ce a  facut necesara ajustarea sistemelor. Au fost facute schimbari în ceea  de

priveste garantiile, iar în prezent s-a ajuns la 11.000 de firme care  au luat credite si la un volum al finantarilor de

10 miliarde de lei.

"În toata aceasta perioada am luat niste decizii. Am vazut daca  functioneaza. Daca nu functioneaza, le-am

îmbunatatit împreuna cu mediul  privat. Vorbesc de sistemul financiar-bancar, pentru ca ei sunt astazi  aici cu

mine, dar am facut acelasi lucru cu toate sectoarele din  economie. Revenind la cresterea economica, important

pentru mine a fost  sa reduc din aceasta cadere. Nu o sa fie 4%, asta stim foarte bine, dar  nici nu voiam sa fie -8%,

-6%. Noi estimam -2%. Sper sa ajungem acolo - o  contractie de doua puncte procentuale - si de aceea am venit si

în  toata aceasta perioada am schimbat lucrurile putin. Da, aveam cheltuieli  fixe în buget pe care nu puteam sa

facem nimic. E vorba despre salarii,  pensii, ajutoare sociale si acolo nu puteam sa facem decât sa le platim  la

timp - aceasta a fost o decizie -, dar ce am putut noi sa facem a  fost sa investim. Dupa 6 luni avem 16 miliarde de

lei investitii în  economie. Este cea mai mare cifra din ultimii 10 ani. Şi haideti sa ne  comparam cu ultimii 3 ani!

În 2017 erau 6 miliarde de lei investiti dupa  6 luni. În 2018 erau 9 miliarde si în 2019 erau 12 miliarde. Noi am 

venit cu 16 miliarde într-un an de criza. Cea mai mare criza pe care o  vede omenirea în ultima 100 de ani, am

spus, pentru ca din punctul meu  de vedere socul initial a fost mult mai dur decât socul din 1929", a  sustinut Florin

Cîtu.

Şeful de la Finante a precizat ca toate masurile luate la nivelul  ministerului pe care îl conduce pentru sectorul
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privat au însumat, pâna  la 30 iunie, 15 miliarde de lei, care au ramas la companii.

Economia României va înregistra anul acesta o scadere semnificativa, de  6%, conform previziunilor economice

din vara anului 2020, publicate  marti de Comisia Europeana, un nivel similar cu cel previzionat în mai  de

Executivul comunitar.

Pentru 2021, CE estimeaza un avans al PIB-ului României de 4%, fata de o crestere de 4,2% prognozata în mai.
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